
Co jsem si (2014) nekoupil a proč. 

Rok 2014 byl co se týká avizovaných novinek TT/ČSD poměrně zajímavý. 

Některé mě oslovily méně, jiné více, u některých mě doslova svrběl 

ukazováček pravé ruky nad levým tlačítkem myši. Nakonec jsem ale dospěl 

k tomu, že z novinek si nic nepořídím. Zde jsou modely, které jsem zvažoval, a 

důvody proč z toho sešlo: 

Nízkostěnný vůz NP: 

 

Dva takové kousky jsem dostal od juniora k abrahámovinám. Pochopitelně ne 

ČSD, to se tenkrát ještě nevyrábělo, ale DR. Časem se rozmnožily na čtyři (vše 

DR) a přijde mi nepatřičné míchat k nim nějakého „cizáka“.



Souprava patrových vozů Bp: 

 

Měl jsem ještě z dob BTTB soupravu DR s krémovou střechou. Když šla v rámci 

redukce a počeštění vozového parku na Aukro, musel jsem juniorovi slíbit, že 

si pořídíme jinou, a to ČSD.  Slib se mi podařilo splnit díky komisi v krámku p. 

Daleckého (ještě když byl na křižovatce ulic Jeremiášova, Slánská a Plzeňská), 

kde jsem objevil soupravu tří vozů. A té radosti když jsme pak na Aukru 

vydražili další dva střední díly. Kromě toho mám připravené soupravy od 

PEHO na instalaci kinematiky a zkrácení mezivozového přechodu a už se 

těším, až si tuhle BTTB babičku vytuníme  (i když má na jedné straně 

stanoviště strojvůdce, které u ČSD nebylo). 

  



Pára 455.2 

 

Tady mě dlouho svrběl ukazováček. Pára ČSD s černými koly, to mě prostě 

bere. Navíc jsem BR86 v provedení ČSD už kdysi měl, ještě od BTTB, a aktuálně 

vlastním BR86 s novým pojezdem v provedení ÖBB (černý pojezd, červená 

kola), kterou jsem plánoval přeznačit na 455 ČSD.  Jak jsem viděl černá kola, 

začal jsem připravovat její cestu na Aukro a pořízení letošní novinky, ale pak  

červík zahlodal – A vylepšil Tillig pojezd?, – A jak bude ve skutečnosti vypadat? 

Abych nakonec páru, kterou znám, nevyměnil za jinou jen kvůli černým kolům 

a červené hvězdě.  Nakonec jsem ukazováček z myši stáhl a asi jsem udělal 

dobře, alespoň podle prvních recenzí. Nechávám si ÖBB a užiju si přeznačení. 



Manka M140.3 

 

Tady jsem tedy hodně dlouho váhal s prstem na spoušti. Vynikající reference, 

bohužel odpovídající „vynikající“ ceně. Ale nakonec jsem se vrátil k původní 

myšlence, která mě nedává spát už hodně let – mít Hurvínka. Ne hned, ale 

jednou…..: 

 

  



Co na závěr? Určitě je dobře, že se v posledních letech objevuje stále víc 

nových modelů ve správě ČSD. Díky tomu jsem ale musel změnit postoj a u 

každého nového modelu se ptát kromě „Líbí se mi?“ (jasně že líbí) i na 

„Potřebuji ho?“ (určitě, jak jinak) a „Využiju ho?“. Jinak by se člověk mohl stát 

hromadičem modelů nebo plničem skříní, i když pro někoho i toto může být 

cíl.  

Prvně jsem si to uvědomil u výtopny Ledečko. Že bych kvůli ní musel zrušit 

stávající remízu,                           do které už jsem nainstaloval vnitřní osvětlení 

a venkovní                                     nástěnné lampy, a zase bych stavěl nové 

domečky a než bych je dostavěl, tak by někdo přišel s ještě hezčí výtopnou…… 

Pokud se na kolejišti objeví potřeba další výtopny, tak ano, ale až pak. 

 


